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souvání ukládaly teflonové kluzné desky. Celková délka ložiska byla 
1,95 m, vlastní kluzná plocha měla délku 1,5 m. Podélné síly od tře-
ní v  ložisku se přenášely pomocí smykových zarážek do ocelového 
rámu, který byl zabetonovaný v pilíři. Součástí tohoto rámu bylo také 
boční vedení.

Průhyb volného konce mostu před nájezdem na pilíř se vyrovnával 
přizvednutím nosné konstrukce pomocí nájezdové klapky s hydrau-
lickým zařízením. Nájezdová klapka se skládala z dvojice ramen ovlá-
daných hydraulickými lisy – viz obr. 18.

Nejnáročnějšími etapami výstavby byl 8. a  11. výsun délky 76 
a 49,5 m v polích 2 a 3, kdy bylo nutné použít montážní podepření 
na plovoucí podpěře (lodi) – viz obr. 18. Nutným požadavkem na plo-
voucí podepření byla možnost jej průběžně výškově rektifikovat. Do-
davatelem plovoucího montážního podepření byly firmy Felbermayr 
a Ale. Pohyb plovoucího podepření zajišťovala vysouvaná konstrukce 
mostu, se kterou bylo podepření pevně spojené. Poloha plavidla by-
la jištěna 4 lany ukotvenými na březích a 1 lanem délky 220 m ukot-
veným proti proudu v ose Dunaje do dna řeky. Příčná poloha byla na-
víc jištěna remorkérem. Všechny výsuvné fáze byly důkladně analy-

Obr. 17 – Výsun nosné konstrukce – najíždění na pilíř 6  
s výsuvným zařízením

Výstavba mosta posunula hranice toho, čo sme schopní dokázať
Shrnuje zkušenosti z rekonstrukce Starého mostu Ing. Róbert Šinály, ředitel společnosti Eurovia SK. 

Jak jste se dostal ke stavařině?
Môj otec je stavbár. Ako chlapec som sa vždy zaujímal čo robí, 

často som s ním chodil do práce, a tak keď som sa musel rozhodnúť, 
aká škola by bola najvhodnejšia po skončení ZDŠ voľba bola celkom 
jednoduchá – stavebná priemyslovka v Bratislave. Potom už bola cesta 
priamočiara na STU v Bratislave, stavebná fakulta odbor Pozemné stav-
by. Po jej absolvovaní som naskočil rovno do praxe. V rámci nej som 
prešiel viacero zameraní. Najprv som staval domy, potom som bol nie-
koľko rokov “strechárom“ až som skončil pri dopravných stavbách. 

Jak dlouho již vedete slovenskou dceru skupiny Eurovia a kde jste 
předtím působil?

Do pozície generálneho riaditeľa som nastúpil v  januári 2012, po 
skončení projektu R1 Nitra, západ – Selenec, kde som pôsobil ako pro-
jektový manager.

Nový „Starý most“ je jednou z dominant Bratislavy, jak jste s vý‑
slednou podobou spokojený?

Na výslednú podobu „Starého mosta“ sú rôzne názory. Nechcem 
hodnotiť, či by si Bratislava nezaslúžila modernejšiu konštrukciu. Zada-
nie pre projektanta bolo jasné – zachovať historický ráz mosta a z toh-
to pohľadu si myslím, že sa úloha podarila. Verím, že po sprevádzkova-
ní si ho bratislavčania obľúbia a bude súčasťou meniacej sa a moder-
nej panorámy Bratislavy. 

Mne osobne sa však pri pohľade na most vždy objavia spomienky 
na problémy pri výstavbe, nasadenie kolegov a všetkých zainteresova-
ných, aby sa toto dielo podarilo včas zrealizovať. Bola to nádherná skú-
senosť, ktorou sme si mnohí posunuli hranice toho, čo sme schopní do-
kázať.

Je nový „Starý most“ srovnatelný s některou z jiných staveb na Slo‑
vensku?

Každá stavba je iná, každá má svoje naj... 
Stavba „Starého mosta“ mala okrem svojich technických špecifík eš-

te jedno mimoriadne, ktoré nás výrazne ovplyvňovalo, a to že stavbe 
bola venovaná mimoriadna pozornosť verejnosti a médií. 

 EUROVIA má za sebou množstvo nádherných stavieb po celom sve-
te. Na Slovensku sme napríklad v minulom roku odovzdali do užívania 
stavbu D1 Janovce – Jablonov II s aktuálne najvyšším mostom na Slo-

vensku nad cestou I/18, máme rozpracovanú náročnú stavbu D3 Žilina, 
Strážov – Žilina, Brodno s tunelom Považský Chlmec a estakádou ponad 
Hričovský kanál.

Jak se Vám dařilo dodržovat harmonogram a investiční rámec?
Stavba bola zrealizovaná v požadovanom termíne a v  cene podľa 

Zmluvy o dielo.

Jak fungovala komunikace s vedením Bratislavy?
Takýto významný projekt by bez efektívnej a korektnej komunikácie 

so všetkými zainteresovanými zložkami nemohol byť zrealizovaný.

Jaké další stavby Vás v nejbližší době na Slovensku čekají a kterých 
soutěží se aktuálně účastníte?

Najväčším očakávaním pre nás je aktuálne ukončenie tendra NDS na 
3 nové stavby – D3 Čadca, Bukov – Svrčinovec, D1 – Prešov, Obchvat 
a D1 Budimír – Bidovce. Vo všetkých troch tendroch sme účastní.

Ďalším prebiehajúcim tendrom je ďalšia etapa rekonštrukcie ko-
šických električiek, kde po úspešnom zvládnutí rekonštrukcie elek-
tričkových uzlov v minulom roku by sme radi pokračovali aj na tom-
to projekte.

V nabídce na obchvat Bratislavy jste skončili druzí, je podle Vás ví‑
tězná cena realistická a budete se snažit soutěž ještě zvrátit?

Skončili sme druhí a ďalšie kroky sú v rukách MDVaRR.
(red)

Róbert Šinály nastúpil na post generálneho riaditeľa spoločnosti EU‑
ROVIA SK v januári 2012 po tom, ako úspešne zavŕšil svoje pôsobenie 
ako manažér stavby Nitra západ – Selenec počas výstavby náročného 
a zatiaľ jediného projektu PPP R1 realizovaného na Slovensku. 
Róbert Šinály sa pohybuje v stavebnom odvetví viac ako 20 rokov. Vy‑
študoval STU v Bratislave, odbor Pozemné stavby. Po jej ukončení pra‑
coval v  niekoľkých menších stavebných spoločnostiach na rozličných 
technických a manažérskych postoch. V Skupine EUROVIA CS, pod ktorú 
slovenská spoločnosť organizačne patrí pôsobí od roku 2002. Na post 
generálneho riaditeľa prišiel v čase, kedy spoločnosť EUROVIA SK osla‑
vovala 60‑výročie svojho založenia.


